
Skolebestyrelsesmøde 
Onsdag den 29. januar 2025 

Kl.: 17.00 til 19.00 

Sted: Personalerummet 

 

ORDSTYRER: Torben 

Fraværende: 

DAGSORDEN: 

Nummer Emner Forventet tid 

218 
Godkendelse af referat 
Godkendt 

5 minutter 

219 
Elevrådet 
Afbud 

5 minutter 

220 
Årsberetning fra skolebestyrelsen 
Flyttet fra sidste møde 

Line har skrevet årsberetning 

DET AFTALES, AT MAN LÆSER IGENNEM OG KOMMER MED 
KOMMENTARER PÅ OPSLAGET PÅ AULA SENEST ONSDAG D. 5. 
FEBRUAR.  

Line retter til herefter.  

Sendes endeligt ud op til vinterferien 

20 minutter 

221 
Henvendelse til bestyrelsen vedrørende bus 
Orientering vedrørende henvendelse og efterfølgende proces 

Stilet til Torben og Anita.  
Ønske om mulighed for at ændre i busplanen, så børnene ankommer 
tidligere til skolen, så de kan nå at gå i klasserne, inden det ringer. Lige 
nu kommer de lige til kliptid.  
Henvendelsen drejer sig om rute 515.  

Der istemmes fra bestyrelsen, at det er en god ide, at eleverne har god 
tid til at lande på skolen. 

Der er også et aspekt i, hvor lang en tur, de første elever har.  

10 minutter 



Nummer Emner Forventet tid 

Ledelsen retter henvendelse til busselskabet. Anmodning om at bussen kan 

lande på skolen så tæt på 7.50 som muligt. 

222 
Henvendelse til bestyrelsen vedrørende byggemodning 
Orientering vedrørende henvendelse og efterfølgende proces 

Marken bag ved skoven skal bebygges med op til 100 parceller.  
Torben og Morten mødes med part om de eventuelle betydninger, det 
kan få for skolen.  

Skolen er glade for at blive involveret. 

5 minutter 

223 
Politisk beslutning vedr. besparelser 

Budget og orientering om nuværende beslutning. 

Byrådet har vedtaget besparelserne.  

For Langå skole betyder det, at vi i special skal spare cirka 10%, svarende til 

1.566.000 kr. over en 2-årig fase.  

Det bliver samtidigt en pulje på cirka 3 millioner som kan gå til elever, der 

kan komme i klemme i nuværende visitation og/eller eventuel genvisitation. 

Proceduren herfor er ikke endelig afklaret.  

Som udgangspunkt bliver eleverne i special der hvor de er lige nu.  

12. marts holdes møde vedrørende nærmere detaljer om økonomisk 

tildeling. Først herefter kan vi se på skoleåret 25/26 for både almen og 

special.  

Langå skole almen kommer til gengæld til at betale mindre for vores elever, 

som er visiteret til andet skoletilbud – det betyder besparelse for Langå 

almen på cirka 654.000 kr.  

Der arbejdes på et orienterende skriv fra Carsten Otte til alle forældre i 

forhold til disse beslutninger.  

Kan skolen selv fordele økonomien på tværs af special og almen?  

Ja, det er Randers modellen.  

Der kommer også en lille økonomi til almen i forhold til inklusionsindsats i 

indskolingen.  

Det nye udspil om folkeskolens kvalitetsprogram skal desuden også tænkes 

ind i næste skoleår. Se pkt. 226.  

Vi har fokus på at skabe den bedste skole for alle vores elever igennem hele 

forløbet. 

10 minutter 

224 
Orientering vedrørende svar fra forvaltningen vedrørende 

juniorklub i Langå. 
5 minutter 



Nummer Emner Forventet tid 

Morten læser op af pkt. 12 fra referat af SKU d. 13. december.  

Skolen kontakter Gina Rosanne Renosto, om hun kan henvise til, hvor vi kan 

læse mere om den konkrete beslutning i forhold til juniorklubber. 

225 
Orientering vedr. forventet resultat for skolens regnskab 

2024 

Foreløbig orientering, da regnskabet ikke er gjort op endnu.  

Afsluttes 15/2.  

Før december og med forventede udgifter i december har vi cirka overskud 

på 400.000. I de 400.000 ligger der stadig midler fra vand- og brandskade på 

cirka 200.000, der endnu ikke er brugt til indkøb.  

Sidste år og forrige år havde vi også lidt overskud. 

Så vi har lidt på bogen til kommende skoleår.  

5 minutter 

 PAUSE 15 minutter 

226 
Folkeskolens kvalitetsprogram 
Orientering om fremtidige forandringer på skoleområdet, herunder 
ændringer af det vejledende timetal med mere. 

Orientering om ændret timetal, den nye timebank og ideer til, hvordan 
det kan udmøntes til næste skoleår. 
Juniormesterlære 8. og 9. kl. Fordele, muligheder og udfordringer. 
Valgfag stiger løbende i antal i udskolingen de næste år. Der holdes 
stadig fast i valgfaget med eksamensafslutningen. 
Nye retningslinjer for praktik. 
Lokalt i Randers oprettes et EUD 8. og 9. som et centralt tilbud.  

Ledelsen orienteres løbende fra central side, og vi holder SKB opdateret. 

20 minutter 

227 
Meddelelser fra skoleledelsen 

Der sættes lys og lofter op i SFO i den sidste del, der mangler. 

I energipuljen er der også givet midler til den sidste fløj, som dermed også får 

LED-belysning. 

Teknologiforståelse:  

Prøvehandling:  

Efter vinterferien indbydes alle elever på mellem trinnet til Tech-Torsdag kl. 

14.00-16.00. Info sendes ud til forældre og elever snarest 

 

5 minutter 



Nummer Emner Forventet tid 

228 
Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 

Fra indskolingen:  

Opfordring til SKB om, at når der er forældremøde i 0. klasse så er der en 

repræsentant fra Skolebestyrelsen, der sammen med en 

ledelsesrepræsentant præsenterer, hvordan et billede på et godt skole/hjem-

samarbejde ser ud.  

Gensidig forventningsafklaring 

Bliver taget godt imod i Skolebestyrelsen. Spørgsmål til, hvem der skal 

formidle hvad? 

Afklaring af Skolebestyrelsens rolle til sådan et møde?  

Tages med på et senere møde. 

5 minutter 

229 
Meddelelser fra formand og medlemmer 

Line har i forbindelse med årsberetningen læst tidligere referater igennem og 

har fundet hængepartier, som vi skal have på kommende møder. Se næste 

punkt.  

5 minutter 

230 
Punkter til næste møde 

Valg til bestyrelsen for Heidi, der er trådt ud.  

Skolebestyrelse til forældremøder 

Skolemad? 

Årshjul for skolen principper 

SFO skal være attraktiv for 2. og 3.kl 

Principperne: Ligger de på vores nye hjemmeside? Og hvorfor kan man 

stadig tilgå den gamle hjemmeside? 

Frikvartersaktiviteterne 

5 minutter 

 

Næste skolebestyrelsesmøde torsdag 06.03.2025 klokken 17.00 til 19.00 

 

 


